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Vedení ODS se nechystá odejít; případný
kongres by byl volební
Případný mimořádný kongres ODS by
byl volební, o tom, zda takové stranické jednání vůbec svolat,
však občanští demokraté rozhodnou až 15. července. ČTK to po
dnešním jednání Výkonné rady ODS řekl předseda poslanců strany
Vlastimil Tlustý. Také hlasy dalších členů rady a krajských
představitelů naznačují, že v ODS nyní neexistuje významnější
názorový proud, který by žádal okamžitou rezignaci stranického
vedení, které stranu přivedlo k volebnímu neúspěchu.
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"Pokud kongres bude, tak bude volební, což znamená, že se
bude volit nové vedení. V logice toho dnes nemělo cenu předhánět
se v tom, kdo svoji funkci nabídne," řekl Tlustý.
Místopředseda Senátu Přemysl Sobotka přišel na výkonnou radu
s prohlášením, že na kongresu ODS dá k dispozici svoji funkci
člena rady. "Předpokládal jsem, že se k tomuto mému návrhu přidá
více lidí, ale nestalo se tak. Můj názor zůstal víceméně
ojedinělý," řekl Sobotka. Uvedl, že nikdo jiný z členů rady k
dispozici mandát nedal a nikdo ani nevyzval vedení strany, aby
odstoupilo. "Toto je výsledek," prohlásil Sobotka.
Místopředseda strany Miroslav Beneš ČTK řekl, že na svolání
kongresu se názory různily - někdo si myslel, že nejlepší by bylo
svolat ho hned, jiní se přimlouvali za září a někteří nechtěli
mimořádný kongres svolávat vůbec. Klaus podle dostupných
informací zastával názor, že kongres by měl být buď hned, nebo až
po senátních a komunálních volbách. "Pokud (kongres) bude,
nedovedu si představit, že by nebyl volební," řekl také Beneš.
Moravskoslezský hejtman Evžen Tošenovský si myslí, že volby
je třeba zhodnotit a k tomu prý patří i "ocenění úspěšných a
neúspěšných". Kongres by podle něj měl být v horizontu měsíců.
Vedení moravskoslezské ODS zatím odvolání vrcholných
představitelů stravy nepožaduje. "Potřebujeme čas ... Musíme
výsledky voleb analyzovat a teprve pak se rozhodnout, zda
potřebujeme nové tváře na nejvyšších místech," řekl ČTK poslanec
za Moravskoslezský kraj Miroslav Krajíček.
Hejtman Plzeňského kraje Petr Zimmermann soudí, že z



neúspěchu je třeba vyvodit závěry, a to i personální. Také on ale
doporučil rozhodovat až s časovým odstupem. Středočeský hejtman
Petr Bendl si myslí, že kongres by se měl sejít relativně brzy,
ale volební neúspěch je nutné vyhodnotit s chladnou hlavou.
Úvahy o odstoupení Václava Klause, případně členů vedení
strany, odmítá volební lídr jihomoravské ODS Václav Mencl i
jihomoravský šéf strany Milan Venclík. "Nevidím jediný důvod,
proč by někdo měl odstoupit. ODS si udržela politickou pozici z
roku 1998," řekl dnes Mencl ČTK. Venclík míní, že na rozhodnutí o
případném odstoupení špiček ODS je brzy.
Poslanec za Zlínský kraj Bohuslav Záruba soudí, že někteří
lidé z ODS by měli za výsledky voleb nést odpovědnost. Kampaň
byla podle něj vedena špatně.
Teplický senátor a člen Výkonné rady ODS Jaroslav Kubera se
domnívá, že dva dny po volbách je předčasné dělat závěry o
odpovědnosti za výsledky. Klaus podle něj v žádném případě není
příčinou toho, že ODS nevyhrála volby.
Krajský předseda ODS na Vysočině Miloš Vystrčil soudí, že
nejprve je třeba situaci analyzovat na všech stranických úrovních
a až potom rozhodovat o případné osobní odpovědnosti.
Předseda ODS v Královéhradeckém kraji Pavel Bradík si myslí,
že teď není atmosféra na to, aby "padaly hlavy". "Ke Klausově
odchodu není vhodná chvíle," řekl dnes novinářům člen brněnského
vedení strany Ivan Kopečný.
Předseda ODS v Olomouckém kraji Ivan Kosatík ČTK řekl, že v
regionu už dnes začaly zasedat místní a v příštích dnech i
oblastní rady strany, které k volbám zaujmou stanovisko. "Na
příští radu, která se bude věnovat analýze volebního výsledku, už
pojedu s názorem členské základny, což bude důležitější," řekl.
Bývalý poslanec ODS Jiří Payne se domnívá, že strana
potřebuje změnit styl, nabízet "reálný politický program" a
neměla by se vyhýbat ani personálním změnám. "Pokud se v ODS
zásadně něco nezmění, a já si opravdu myslím, že včetně těch
personálních změn, tak ODS prohraje jak komunální, tak senátní
volby na podzim," řekl novinářům. "Na druhou stranu, jak znám
situaci v ODS, tak je dost pravděpodobné, že ta situace půjde
zase do ztracena," dodal.
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